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Protok61 Nr 14/2008 

z posiedzenia Komisji Oswiaty i Kultury 


w dniu 19 lutego 2008 r. 


Posiedzenie rozpocz~to 0 godz. 15.00 

Lista obecnosci i porz'l.dek obrad stanowi'l. zal'l.cznik do protokolu. 

W posiedzeniu Komisji uczestniczyl Przewodnicz'l.cy Rady Miejskiej w Toszku 

Pan Marcin K wasniok. 

Przewodnicz'l.ca Komisji Pani Maria Bukowska powitala zebranych i na sal~ 


obrad poproszono Dyrektora Szkoly Podstawowej w Paczynie Pana Bogdana 

Dutkiewicza. 


Ad.1 
W zwi'l.zku z informacjami dotycz'l.cymi problemu z piecem c.o w placowce 

oraz nieuj~ciem awaryjnosci w budzecie - Pani Bukowska zwrocila si~ do 

Dyrektora Szkoly Podstawowej w Paczynie 0 udzielenie wyjasnien w tej 

spraWle. 

Pan Dutkiewicz przekazal czlonkom Komisji i omowil material dotycz'l.cy 

danych kotla oraz kosztow ogrzewania i remontow / zal'l.cznik do protokolu /. 

Przedmiotowy piec pochodzi z 1988 roku. 

Pierwszy remont kotla odbyl si~ w 2001 r. na kwot~ 2.500 zl , kolejne to : 

- w 2005 r. na kwot~ 3,660 zl / kociol i pompa / 


w 2007 r. na kwot~ 5.550 zl / kociol / 
Koszt opalu wynosil : 

w 2005 r. - 35.180 zl 
- w 2006 r. - 39.780 zl w tym : 60 t koksu / dot. w/w pieca / oraz 16 t w~gla 

/ dot. ogrzewania kompleksu sportowego / 
w 2007 r. - 33.865 zl w tym : 51 t koksu / dot. w/w pieca / oraz 7 ton w~gla 
/ dot. ogrzewania kompleksu sportowego / 

W zwi'l.zku z tym , ze instalacja grzewcza placowki oswiatowej rna ok. 75 lat 
zdaniem Dyrektora najrozs'l.dniejszym wyjsciem z sytuacji bylaby wymiana 
calosci instalacji wraz z piecem.W tym celu nalezy przygotowac projekt i 
wyst'lPic 0 srodki unijne. 
W odpowiedzi na pytanie Pani Bukowskiej - Pan Dutkiewicz poinformowal , ze 
nie jest w stanie okreslic kosztow wymiany , gdyz nie rna opracowanego przez 
fachowca kosztorysu. 

http:dotycz'l.cy
http:Przewodnicz'l.ca
http:Przewodnicz'l.cy
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Mimo przeprowadzonych rozmow z osobami znaj'lcymi temat centralnego 
ogrzewania nikt tak duzej sprawy nie zaopiniuje szacunkowo - konieczny jest 
projekt przygotowany przez uprawnionego fachowca. 
Pan Zarzecki stwierdzil , ze projekt powinien bye wykonany przed nast~pnym 
okresem grzewczym.Maj'lc projekt b~dzie mozna dokonae zakupu pieca. 
Pani Bukowska zaproponowala umozliwienie kontaktu z Panem Rzepk'l, ktory 
jest fachowcem od piecow c.o. 
Pan Dutkiewicz poinformowal , ze po rozmowach z Panem Rzepk'l przedstawi'l 
wspolnie czlonkom Komisji stanowisko w sprawie pieca c.o. 
Pan Kwasniok zasugerowal rozwai:enie mozliwosci przejscia na taiiszy opal np. 
mial. 
W odpowiedzi na pytanie dotycz'lce wydobywaj'lcego si~ dymu z pieca -
Dyrektor poinformowal , ze st~zenie tlenku w~gla przy pomiarach bylo w 
granicach dopuszczalnych - nie rna sytuacji zagrozenie . Na czujnikach jest 
widoczny , ale miesci si~ w normie. 
Przewodnicz'lca Komisji posluguj'lc si~ informacj'l dotycz'lC'l wydanych 
srodkow na zakup opalu w placowkach oswiatowych - zwrocila si~ do 
Dyrektora SP w Paczynie 0 ustosunkowanie si~ do ich wysokosci . 
Pan Dutkiewicz wyjasnil , ze placowka w Pniowie posiada nowe kody C.o . 
W przypadku tak lagodnej zimy grzej'l tylko jednym , w przypadku obnizenia 
si~ temperatury na zewn'ltrz wl'lczaj'l drugi .Natomiast szkola w Paczynie 
zuzywaj'lc tak duze ilosci opalu uzyskuje temperatur~ na piecu 60 stopni. 
Ponadto przy szkole jest mieszkanie , ktore zajmuje byly pracownik .Mieszkania 
tego nie mozna odl'lczye od ogrzewania w pozostalych pomieszczeniach. Ta 
sytuacja powoduje to , ze piec grzeje na okr'l,glo , nie mozna go wylaczye nawet 
w okresie ferii.Pan Dutkiewicz dodal , ze istnieje realna szansa na przeniesienie 
lokatora do lokalu socjalnego. 
Odpowiadaj'lc na pytanie Dyrektor poinformowal , ze temperatura w szkole 
miesci si~ w granicach 20-24 stopnie. 
Pan Dutkiewicz poinformowal , ze nie wie w jakim stopniu wymiana pieca 
spowoduje obnizenie kosztow , gdyz rury i grzejniki mog'l okazae si~ mocno 
zakamienione.Dlatego zdaniem Dyrektora lepszym wyjsciem jest zrobienie 
projektu wymiany calej instalacji i ubieganie si~ 0 srodki unijne. 
W podsumowaniu Pan Dutkiewicz zwrocil si~ 0 wygospodarownie srodkow na 
wykonanie projektu. 
Kolejne pytanie Pani Bukowskiej dotyczylo proby wprowadzenia do szkoly 
j~zyka niemieckiego jako mniejszosci .Szkola w Paczynie jako jedyna w Gminie 
nie wprowadzila takiego zakresu , przez co stracHa mozliwose pozyskania 
dodatkowych srodkow. 
Pan Dutkiewicz poinformowal , ze 7 lat temu przeprowadzil ankiety wsrod 
rodzicow, ale tylko znikomy procent opowiedzial si~ za . 
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Ponowne ankiety zostan'l przeprowadzone wsrod rodzicow przed projektem 
organizacyjnym na rok 2008/2009. 
Przewodnicz'lca Komsj i poinformowala 0 d'lZeniu Rady do oszcz~dnosci , w 
zwi'lzku z czym zwrocila si~ do Dyrektora SP w Paczynie 0 wsparcie w tej 
materii i szukania oszcz~dnosci w kierowanej przez niego placowce. 
Po wyczerpaniu dyskusji Pani Bukowska podziekowala Panu Dutkiewiczowi za 
udzielone wyjasnienia i udzial w posiedzeniu Komisji. 

Przewodnicz'lca Komisji przedstawila kolejne punkty porz'ldku posiedzenia. 
Czlonkowie Komisji jednoglosnie opowiedzieli si~ za przyj~ciem porz'ldku 
obrad. 

Ad.2 
Czlonkowie Komisji zapoznali si~ z informacj'l dotycz'lC'l wysokosci wydanych 
srodkow na zakup opalu w placowkach oswiatowych za 2007 r. I za1'lcznik do 
protokolu I. 
Pan Slawomir Zarzecki zaproponowal ,aby miee calkowity obraz nalezy 
przedstawie takze koszt utrzymania palacza. 
Pani Bukowska zaproponowala, aby uzupelnie informacj~ - oprocz propozycji 
Pana Zarzeckiego nalezy takZe podae kubatur~ budynkow . 
Pan Andrzej Morciniec stwierdzil , ze bardzo wysokie koszty gazu zostan'l w SP 
w Toszku jeszcze powi~kszone 0 koszty ogrzewania sali gimnastycznej typu 
namiotowego. 

Ad.3 
Komisja oswiaty przystapila do dyskusji nad projektem uchwaly zmieniaj'lcej 
uchwal~ w sprawie ustalenia wysokosci oraz zasad wyplacania diet dla radnych. 
W poprzedniej uchwale wysokosc obnizenia zryczaltowanej diety za 
nieobecnosc na : 
- posiedzeniu Komisji wynosila 1/5 

Sesji wynosila 1/3 
Pani Bukowska zwrocila si~ 0 okreslenie : czy obnizamy diety za nieobecnose. 
W podsumowaniu dyskusji Komisja oswiaty wi~kszosci'l glosow I 4:2:01 
opowiedziala si~ za obnizeniem diety w zwi'lzku z nieobecnosci'l na Sesji b'ldz 
na posiedzeniu Komisji. 
Kolejne glosowanie dotyczylo wysokosci obnizenia diety. 
Za przyj~ciem propozycji obnizenia zryczahowanej diety 0: 

1/3 za nieobecnose na Sesji 
1/5 za nieobecnosc na posiedzeniu Komisji 

glosowalo 4 czlonkow Komisji ; 2 czlonkow Komisji wstrzymalo si~ od glosu. 
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Do pozostalych projektow uchwal Komisja oswiaty nie wniosla uwag. 

Kolejnym tematem omawianym przez Komisj~ byla propozycja podzialu 

srodkow dla Rad Soleckich. 

Czlonkowie dyskutowali 0 wysokosciach proponowanych srodkow na 

dzialalnose kulturaln'loraz utrzymanie swietlic. 

Pan Kwasniok podkreslil , ze przyznaj'lc srodki na ten cel nalezy si~ poslugiwae 

opracowanym kryterium . Jednym z takich kryteriow jest wielkose swietlicy 

wiejskiej. 

Ponadto Przewodnicz'lcy Rady rozdal zebranym materialy dotycz'lce srodkow 

przekazywanych przez Centrum Kultury na utrzymanie bibliotek na solectwach

sugeruj'lc , ze solectwa te juz pewn'l dzialalnose kulturaln'lPosiadaj'l.Sytuacja 

ta moze bye cz~sciow'l podstaw'l do obnizenia im srodkow dla Rad Soleckich. 

Jako przyklad Pan K wasniok podal solectwo Boguszyce , ktoremu proponuje si~ 


1.000 zl- a tam oprocz swietlicy nic innego nie rna . 
Pani Bukowska podkreslila , ze biblioteki pelni'l inna rol~. 
Wypowiedz Pani Bukowskiej poparl radny Marek Pawlowski, ktory dodal , ze 
podzialowi srodkow na swietlice trzeba si~ przyjrzee. 
Pan Slawomir Zarzecki podkreslil , ze solectwo Paczyna jest jednym z 
wi~kszych solectw w Gminie , a zaproponowano srodki w wysokosci 1.000 zl. 
Pan K wasniok poinformowal , ze wysokose tych srodkow zalezy takze od ilosci 
imprez kulturalnych na solectwach.Do tej pory Paczyna organizowala tylko 
dozynki. 
W zwi'lzku z w/w wypowiedziami Pan Marek Pawlowski zaproponowal , aby 
w przyszlym roku przy podziale srodkow na dzialalnose kulturaln'l uwzgl~dnie 
ilose organizowanych na solectwach imprez 1np. Tumiej solectw organizowany 
w Ciochowicach itp.l 
Pan Kwasniok stwierdzil , ze 5.500 zl nie wystarczy na utrzymanie swietlicy w 
Pniowie.Swietlica rna 400m2,Z obiektu korzysta rowniez Klub sportowy oraz 
szkola podstawowa nie dokladaj'lc si~ do kosztow utrzymania.Srodki na 
utrzymanie przeznacza tylko Rada Solecka. 
Pan Zarzecki podkreslil , ze po przeprowadzonym remoncie obiektu Rada 
Solecka zobowi~ala si~ do utrzymania obiektu. 
W odpowiedzi na pytanie Pana Pawlowski ego , Pan K wasniok poinformowal , 
ze calkowity koszt utrzymania sali to kwota 9.000 z1/2.000 zl- oswietlenie , 
palacz-gospodarz klubu w okresie jesienno-zimowym - 3.000 zl oraz cz~sciowe 
koszty zakupu opalu 4.000 zl/. 
W podsumowaniu dyskusji Pan Marek Pawlowski zaproponowal 
przeglosowanie przedstawionej propozycji i dodal , ze w swietlicy w Pniowie 
moma prowadzic tak'l dzialalnose , ktora przynioslaby zyski. 
W wyniku glosowania - Komisja oswiaty wi~kszosci'lglosow 14:0:21 poparla 
przedstawion'l propozycj~ podzialu srodkow dla Rad Soleckich. 

http:solectwach.Do
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AdA 
Czlonkowie Komisji omowli : 
- pismo Dyrektora Szpitala Powiatowego w sprawie dofinansowania zakupu 

aparatu do znieczulania oraz pismem Starosty Gliwickiego z prosb'l 0 

przeznaczenie na w/w cel kwoty 20.000 zl. 
Decyzj~ w powyzszej sprawie Komisja podejmie po uzyskaniu informacji w 
jakim procencie zakup finansuj'ljednostki samorz'ldowe , a w jakim organ 
zaloZycielski. 

pismo Prezesa OSP Toszek w sprawie przeznaczenia srodkow na remont 
straznicy w Toszku 

Pan Marcin K wasniok zaproponowal podzielenie remontu na etapu. 
Pan Zarzecki zaproponowal , aby OSP przygotowalo wniosek 0 dofinansowanie 
w ramach konkursow dla organizacji pozarz'ldowych. 
W podsumowaniu dyskusji Komisja oswiaty jednoglosnie zaproponowala , aby 
wspomoc OSP i na pocz'ltek znaleze srodki na remont dachu. 
Ponadto radni zaproponowali , aby na razie odejse od tematu zakupu samochodu 
pozarniczego na korzyse remontu straZnicy . 
- pismo Wicemarszalka Senatu oraz Prezydenta Zabrza w sprawie 

zorganizowania Sesji w dniu 19 maja Sesji poswi~conej problematyce 
rodziny 

Przewodnicz'lcy Rady zaproponowal zorganizowanie Sesji w terminie 
planowanym , na ktorej tematem wiod'lcym bylaby problematyka rodzinna 
i prelekcja w tym temacie wygloszona przez osob~ zaproszon'l. 
Pani Maria Bukowska zaproponowala udzial naszych placowek oswiatowych w 
konkursie plastycznym oraz zakup Karty Praw Rodziny do zapoznania si~ 
mieszkaficow. 
- pismo Dyrektora SP w Kotulinie w sprawie przyznania srodkow w 

wysokosci 600 zl na zakup wydawnictw promuj'lcych nasze okolice oraz 
1.000 zl na pokrycie kosztow pobytu kierowcy autobusu w Kassel. 

Koniecznose przyznania srodkow wi'lze si~ z wymian'l uczniow w zwi'lzku z 
uczestnictwem w projekcie eTwinning prowadzonym w ramach wspolpracy 
mi~dzynarodowej pomi~dzy SP w Kotulinie , a Szkol'l w KasseL 
W odpowiedzi na pytanie Pana Dudy : dlaczego nie nawi'lzano wspolpracy z 
gmin'lpartnersk'l- Pan Pawlowski poinformowal , ze byly czynione pro by w 
tym kierunku , ale ze strony Hohhenau nie bylo zainteresowania. 
Komisja oswiaty jednoglosnie poparla prosb~ 0 przyznanie srodkow w 
wysokosci 1.600 zl 

Radny Marek Pawlowski w zwi'lzku z podj~t'l uchwal'lprzez Rad~ Miejsk'l w 
sprawie dofinansowania ksztalcenia nauczycieli i obnizeniem wysokosci 
dofinansowania do wysokosci 500 zl zwrocil si~ 0 przygotowanie na koniec 
roku wyliczenia : Be srodkow zostalo niewykorzystanych. 
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W wyniku dyskusji w powyzszym temacie radny Andrzej Morciniec zwrocH si~ 
o przygotowanie informacji : ilu nauczycieli skorzystalo z dofinnasowania do 

doksztalcania i w jakich specjalnosciach. 

Pan Marek Pawlowski zwrocH si~ 0 wyjasnienie : dlaczego podzielono kwot~ 


11.000 zl na zawody sportowe w ramach Gminnego Programu Profilaktyki 

Alkoholowej , a nie jak proponowano , aby kwot~ ta zwi~kszyc do wysokosci 

15.000 zl. 

Ponadto Pan Pawlowski bazujll.c na materialach przygotowanych przez Centrum 

Kultury , a dotyczll.cych udzialu dzieci w sekcjach poinformowal , ze ogolem z 

sekcji korzysta 161 dzieci z czego 101 dzieci z Toszka , a 48 dzieci z solectwa , 

w zwill.zku z tll.statystykll. Centrum Kultury dociera do 15% dzieci z calej gminy. 

Pan Slawomir Zarzecki : 

- zwrocil si~ 0 przygotowanie do wgill.du Rozporzll.dzenia w sprawie 


dofinansowania do doksztalcania nauczycieli 
- zaproponowal, aby szczegolowo przeanalizowac funkcjonowanie swietlic w 

szkolach 
- przygotowac dane do opracowania projektu uchwaly w sprawie czesnego za 

przedszkole 
rozwi~ac przy pomocy podj~cia uchwaly problem dotyczll.cy spozywania 
napojow alkoholowych przy sklepach 

Pan Marek Pawlowski zloZyl wniosek , aby wspolne posiedzenia radnych 
odbywaly si~ po posiedzenia poszczegolnych Komisji stalych rady Miejskiej. 

Po wyczerpaniu porzll.dku obrad Przewodniczll.ca Komisji Pani Maria Bukowska 
podzi~kowala zebranym za udzial i zakonczyla posiedzenie 0 godz. 18.30 

~ 
Przewodnicl1lKomisji 

Dor~~;~iecha Maria B'i~~ka 
pro~,,!owala 

http:Przewodniczll.ca
http:dotyczll.cy
http:wgill.du

